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Foreword

This report examines data on aid in support of agriculture, with a focus on the period 2002-07.  It is based 
on donors’ reporting on Official Development Assistance (ODA) commitments and disbursements to the 
Creditor Reporting System (CRS) Aid Activity Database. 

The report has been prepared by the Secretariat of the Development Assistance Committee (DAC) in 
collaboration with the DAC Working Party on Statistics.  

The report contains i) an analysis of aid to agriculture including trends in donors’ aid, geographical focus 
of flows, and a broader picture of donors’ short and long-term interventions to address food security issues 
(food aid, rural development); ii) individual donor profiles with summary statistics on donors’ bilateral aid 
to agriculture in the form of charts and tables, and iii) the record of aid activities for the agricultural 
sector, with amounts and descriptions, reported by bilateral donors and multilateral agencies in 2007. 

Updated statistics on aid to agriculture will be regularly posted on the DAC website dedicated to agriculture 
at www.oecd.org/dac/stats/agriculture.

The complete CRS Aid Activity database contains records from 1973 onwards. It is available on the yearly 
International Development Statistics CD-ROM, and at www.oecd.org/dac/stats/idsonline.

Avant-propos 

Le présent rapport passe au crible les statistiques sur l’aide à l’agriculture au cours de la période 2002-07. 
Il se fonde sur les engagements et versements d’Aide publique au développement (APD) déclarés par les 
donneurs dans la base de données sur les activités d’aide du Système de notification des pays créanciers 
(SNPC). 

Ce rapport a été élaboré par le Secrétariat du Comité d'aide au développement (CAD) en collaboration 
avec le Groupe de travail du CAD sur les Statistiques.  

Il contient i) une analyse de l’aide à l’agriculture présentant les tendances de l’aide des donneurs, le 
ciblage géographique des apports et un panorama des interventions à court et long terme des donneurs 
face aux enjeux de la sécurité alimentaire (aide alimentaire, développement rural), ii) des profils 
individuels des donneurs montrant des statistiques synthétiques sur l’aide bilatérale des donneurs à 
l’agriculture sous la forme de graphiques et de tableaux, et iii) les données des activités d’aide au 
secteur agricole, précisant leurs montants et descriptifs, notifiées par les donneurs bilatéraux et les 
agences multilatérales en 2007. 

Les statistiques sur l’aide pour l’agriculture sont actualisées périodiquement sur le site Internet du CAD 
dédié à l’agriculture, à l’adresse www.oecd.org/dac/stats/agriculture.

La base de données sur les activités d’aide du SNPC est renseignée depuis 1973. Elle est disponible sur 
le CD-ROM annuel des Statistiques sur le développement international et à l’adresse
www.oecd.org/dac/stats/idsonline.
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